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1. Godkendelse af referatet fra sidste møde, godkendt. 

 

2. Godkendelse af dagens dagsorden, godkendt. 

 
3. Skolebestyrelsens beføjelser m.v. 

 
Uddrag af ”Styrelsesvedtægt for Ringkøbing-Skjern Kommunes folkeskoler” 

gennemgået (vedhæftet): 

- Kapitel 2: Skolebestyrelsens sammensætning og valg:  

- § 1. stk. 3 Elevrepræsentanterne må ikke deltage i behandlingen af eller i afstemningen i 

sager om enkeltpersoner, hverken vedrørende elever, lærere eller andet personale.  

- § 2, stk. 10 Valg af elevrepræsentanter til skolebestyrelsen finder sted ved skoleårets 

begyndelse. Elevernes valgperiode er 1 år. 

- Kapitel 3: Skolebestyrelsens beføjelser og arbejde: 

- § 6, stk. 1 Kredsen af faste mødedeltagere i skolebestyrelsen kan udvides med 

afdelingsledere, såfremt skolebestyrelsen vedtager dette. Skolebestyrelsen kan indbyde 

andre til at deltage i møderne, når der behandles spørgsmål af særlig interesse for dem. 

- § 7, stk. 2 For alle deltagere i skolebestyrelsen gælder den almindelige tavshedspligt 

over for det, som de får kendskab til gennem bestyrelsens arbejde. 

 

Uddrag af ”Princip for behandling af klager over ansatte fra forældre” gennemgået 

(vedhæftet) 

 
Afskedigelses procedurer – Hvide Sande Skole (vedhæftet) 

Der blev givet en orientering /information om at det er et rent ”ledelsesanlæggende”, hvis man 

kommer i en sådan situation, herunder at det i givet fald vil gå stærkt, max 14 dage.  

Skolevej 2 

6960 Hvide Sande 

Telefon: 99 74 26 60 

www.hvidesandeskole.dk 

hvidesandeskole@rksk.dk 

 

Dato 02.09.2021 

 
 

Møde 

Skolebestyrelsen 

Mødedato 

Onsdag den 1. september 2021 

Mødetid 

Kl. 19.00 – 20.30  

Mødested 

Lærerværelset, Skolevej 2 

Fraværende 

Jacob, Heidi, Lola, Lise-Lotte 

Bemærkninger 
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4. Høringsvar vedr. ”Ny organisering af det specialiserede område juni 2021”. 

Materialet blev løbet igennem. Herefter lavede man det vedhæftede høringssvar. 

 

5. Formand info, intet nyt.  

 

6. Ledelses info. 

 

Inklusionsmidler  

Det er sådan, at vi i dag søger om inklusionsmidler til børn, hvor vi således praktiserer 

”mellemformer”, jf. gennemgang af definitionen ud fra (Ny organisering af det specialiserede 

område juni 2021). 

Vi får ekstra midler til at gøre noget pt. til 3 elever på skolen, det går fornuftigt. Vi har 

således ekstra hænder / to-lærere o. lign. setups omkring børnene.  

 

Timeløse fag 

Færdsel, Sundhed, Sexual, Familiekundskab (SSF) og uddannelse og job. Vi er ved at se på, 

hvordan vi sikrer, at vi kommer omkring dette, jf. de (nye) vejledninger fra UVM. 

 

Ringetider 

Er lavet om på afd. Fjord, jf. det vi talte om tidligere, det betyder at 2. og 3. klasse har fri en 

lektion tidligere et par dage i ugen.  

 

Udvidede frihedsgrader – (jf. beslutning i UVM 25. juni samt i RKSK 24. august) 

Der er indsendt, at vi vil fritages for at lave elevplaner i skoleåret 2021-22. Det er dog 

fortsat sådan at lærerne fx ved samtaler naturligt skal kunne redegøre for barnets trivsel og 

faglige standpunkt og udvikling. Men skriftligheden er sandsynligvis anderledes hos nogle 

lærere end tidligere, mens andre blot fortsætter som vanligt i ex Meebook eller lign. Vi har 

fra ledelsen ikke dikteret en ”form”. 

 

Samarbejde med kirken 

Vi har haft et godt møde med den nye præst, og det er aftalt at vi kører videre som vi 

plejer, omkring konfirmation, sang og salmedag, krybbespil i kirken og juleafslutningen. Det 

er vi glade for. 

 

Støtte / tolærerordningen 

KD redegjorde setuppet på afd. Skolevej og KM for afd. Fjord.  

Timerne er en del af den understøttende undervisning og vi har valgt at kontere disse til 

tolærerordning. Herudover har vi inklusionstimerne (midler fra RKSK), som bruges særskilt 

på de enkelte elever (klasser) der har fået dem bevilliget. 

 

 
Afd. Fjord – SFO 

- Bålhus er lavet. 

- Der har været gennemgang af legeplads, Kim og Ole laver de småting der er. 
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- Der vil blive skiftet et par punkterede vinduer. Det er indberettet i vores system, 

men der er ikke sket noget. 

 

 

 

Budget - sammenlægning 

I forbindelse med budget (vedhæftet) kan man se at sammenlægningen af afd. Fjord og 

Skolevej er sat til at blive i 2024, i stedet for i 2023.  

Derfor vil vi i høringssvaret vedr. ”budget”, som vi afgiver mandag den 6. september gøre 

opmærksomme på hvad vi mener er vigtigt, at RKSK ejendomme prioriterer af renoveringer 

på afd. Fjord i perioden 2021- 24. 

 

Overslag på sammenlægningen (vedhæftet).  

 

Skolevej - legeplads 

Af dette ses at der er afsat 3 millioner til legeplads m.v. Derfor skal vi naturligvis overveje, 

hvor meget vi bruger på det nu, men der er møde i den kommende uge med en der laver 

legepladser. Det er ligeledes et ønske fra elevrådet og skolebestyrelsen. Så vi kommer med 

et oplæg på noget. 

 

Skolens økonomi 

Frem mod 2025 er som angivet, heraf ses at elevtallet i 2025 er 288. 

Baggrundsviden: Der er afsat anlægskroner til en sammenlægning af vores to afdelinger i 

2024. Oversigten viser, at elevtallet i år er 321 elever (2020) og det falder til 288 i 2025/26. 

Hvis man regner med 44.000 kr. pr. elev = 1.452.000 kr. mangler vi om året. Vi kender 

(elev)tallene og udviklingen, derfor har vi ikke brugt 2 mill. på en legeplads, da vi således 

havde måtte tilpasse ”driften”, ex. afskedige medarbejder jf. ”afskedigelsesprocedurer på 

Hvide Sande Skole”.   

 

Elevtal - udløser budget 348 348 321 320 316   

Budgetår 2020 2021 2022 2023 2024 2025 

Overførsel fra tidligere år   2.374.000 2.246.000 802.296 -724.409 -2.705.113 

Budgetramme 20.740.000 20.869.000 19.776.000 19.693.000 19.527.000   

løft af folkeskole pulje (ca.)   288.000 288.000 288.000 288.000   

effektivisering % 0,50% 1,00% 1,50% 2,00% 2,00%   

Forbrug – løn 19.147.914 19.704.000 20.007.704 20.007.704 20.007.704   

Reduk. af stillinger pr. år 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 

Reduk. af stillinger i kr. 0 0 0 0 0 0 

Forbrug - øvrig drift 1.304.622 1.581.000 1.500.000 1.500.000 1.500.000   

Overførsel til næste år 2.374.000 2.246.000 802.296 -724.409 -2.705.113 -2.705.113 

      
 Ordblinde 

Skolen er kommet fra start, der har været afholdt forældre/elevseance.  

Der var godt fremmøde, men man ser lige på teknikken til næste gang (forberedelse), 

således det virker  
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Elevråd  

Der er valgt formand m.v. og hun deltager fremadrettet i skolebestyrelsesmøderne. 

 

Mobilpolitikken 

Iværksættes som tidligere aftalt forventeligt i efteråret. Vi er ved at se på ”formen”. Det er 

vigtigt at huske, at der evalueres på det og det er ikke sikkert det er forever. Omvendt kan 

det jo være at vi bliver rigtig glade for at være en ”mobilfri skole”, hvor dialogen og 

samtalen, nærværet er i højsædet. 

 

 

APV 

Vi er gået i gang med at se på rapporterne og mødes indenfor 14 dage m.h.b. på at lave 

handlingsplanen m.v. Når vi sammenligninger med andre institutioner i RKSK, er vi godt 

placereret med en rating over 4, 3 er midt i og 5 er bedst, 1 er dårligst. Men derfor er der 

ting vi skal se på - og det gør vi så. 

 

Corona 

Vi har haft 3 elever på afd. Fjord der har været hjemsendt og vi må vedgå, at da vi går ind i 

efteråret tror vi, at der vil komme flere tilfælde - som vi vil håndtere ud fra gældende 

retningslinjer. 

  

7. SFO info, orientering givet.  

 

8.  Orientering om personale, givet. 

 
9. Orientering om elever, givet. 

 
10. Eventuelt. 

 
 

Emner: 

 

 Inddragelse af forældre i skolen fx ved trivselsdag (Standby grundet Corona). 

 Dagligdagen i SFO, indskolingen, mellemtrinnet og overbygningen. 

 Foredrag udefra kommende (Standby grundet Corona). 

 Det er drøftet om der kan gøres yderligere mht. indsatsen omkring billeddelinger/videoer, 

omgang med internettet m.v. ”Red barnet” har et godt program, som man ofte kører i 0. -3. 

klasse. Ellers bruges SSP. 

 

 Næste møde onsdag den 6. oktober 2021.  

 

 

Ref. / TT 


